
Zápis je zveřejněn anonymizovaný z důvodu dodržení přiměřenosti rozsahu zveřejňovaných osobních údajů v souladu s 
Nařízením Evropského parlamentu a Rady (EU) č. 2016/679 (GDPR) a další platnou právní úpravou 

 
 

1 
 

Zápis z 6. jednání Finančního výboru ZMČ Praha 1 konaného dne 5. 6. 2023 

Přítomni: Giancarlo Lamberti – předseda FV 

  Stanislav Lazar – místopředseda FV - odchod 17:15 

  Jolana Braunová – tajemnice FV 

Ing. Marika Mocková – členka FV 

  JUDr. Pavel Marc LL.M. – člen FV – příchod 16:20 

  Mgr. Michal Vostřez – člen FV  

Ing. Karel Tabery – člen FV 

Omluveni:         Ing. Jakub Veselý – člen FV 

  Ing. Tomáš Heres – člen Rady MČ Praha 1 pro oblast financí a majetku 

Neomluveni:     X 

Přizvaní:          Tomáš Zbořil – asistent předsedy FV  

  Mgr. Petr Vaněk - vedoucí odboru technicko majetkové správy 

Hosté ÚMČ P1: Mgr. Kateřina Dubská - vedoucí oddělení správy nemovitostí 

     Mgr. Michal Müller - člen Rady MČ Praha 1 pro zdravotnictví a Nemocnici Na      

Františku 

Hosté: X  

Zapisovatelka:  Jolana Braunová – tajemnice FV 

Zahájení jednání:  16:00 

Ukončení jednání: 18:15 

1) Úvod – volba ověřovatele 

Jednání zahájil předseda výboru v 16:00 a konstatoval, že jednání je usnášeníschopné. Na úvod nechal 

hlasovat o ověřovateli zápisu jednání. Navržen byl Ing. Karel Tabery. Ten nominaci přijal. 

Hlasování číslo 55: Volba ověřovatele zápisu 
5 - PRO, 0 - PROTI, 0 - ZDRŽELO SE 

Ověřovatelem byl zvolen Ing. Karel Tabery. 
2) Schválení navrženého programu 

Předseda výboru představil členům navržený program a zároveň požádal o zařazení bodu Žádost o 

prominutí částky - exekuce XXXXXXXXXXXXX jako řádného bodu. 

 

Hlasování číslo 56: Schválení navrženého programu 
5 - PRO, 0 - PROTI, 0 - ZDRŽELO SE 

FV schvaluje navržený program pro své 6. jednání, včetně zařazení bodu z bodu Různé jako 

řádného bodu a zároveň schvaluje bod č. 12 jako neveřejný bod. 
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3) Schválení zápisu z 5. jednání 

Předseda se dotázal členů výboru, zda mají připomínky k zápisu. Nikdo k jeho obsahu nic nenamítal 

 
Hlasování číslo 57: Schválení zápisu z 5. jednání. 

5 - PRO, 0 - PROTI, 0 - ZDRŽELO SE 
FV schvaluje zápis z 5. jednání výboru. 

 

 

4) Účetní závěrka, závěrečný účet MČ Praha 1 a výsledek hospodaření ekonomické činnosti 

včetně Zprávy o výsledku přezkoumání hospodaření MČ Praha 1 za rok 2022, změna 

rozpočtu MČ Praha 1 pro rok 2023 

 

Předseda výboru uvedl bod a předal slovo tajemnici výboru. Ta přítomné členy informovala 

o proběhlém přezkumu hospodaření za rok 2022 a o jeho výsledcích, kde nebyly žádné závažné chyby 

a tudíž byl výsledek přezkumu hospodaření kladný. 

Předseda výboru členy informoval, že tyto informace jsou pouze informativního charakteru a není 

s nimi možné již nic dělat. Jediné, co je možné je to, že bude FV pracovat na novém a lepším rozpočtu. 

 
Hlasování číslo 58: Účetní závěrka, závěrečný účet MČ Praha 1 a výsledek hospodaření 

ekonomické činnosti včetně Zprávy o výsledku přezkoumání hospodaření MČ Praha 1 za 
rok 2022, změna rozpočtu MČ Praha 1 pro rok 2023 

5 - PRO, 0 - PROTI, 0 - ZDRŽELO SE 
FV ZMČ P1 1 projednal a bere na vědomí Účetní závěrku, závěrečný účet MČ Praha 1 a výsledek 
hospodaření ekonomické činnosti včetně Zprávy o výsledku přezkoumání hospodaření MČ Praha 

1 za rok 2022, změnu rozpočtu MČ Praha 1 pro rok 2023 dle UR23_0628 ze dne 30. 5. 2023 a 
doporučuje Zastupitelstvu MČ Praha 1 jejich schválení. 

 

 

5) Rozpočtová opatření MČ Praha 1, kterými se mění závazné ukazatele rozpočtu na rok 

2023 - informace 

 

Předseda výboru informoval o rozpočtových opatřeních, kterými se mění závazné ukazatele rozpočtu 

na rok 2023. Nikdo neměl žádné dotazy. 

 

 
Hlasování číslo 59: Rozpočtová opatření MČ Praha 1, kterými se mění závazné ukazatele 

rozpočtu na rok 2023 - informace 
5 - PRO, 0 - PROTI, 0 - ZDRŽELO SE 

FV ZMČ P1 projednal a bere na vědomí předložená rozpočtová opatření dle přílohy tohoto 
usnesení.  
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6) Výsledky hospodaření MČ Praha 1 za leden až duben 2023 za hlavní a ekonomickou 

činnost - informace 

 

Členové výboru dostali na úvod bodu prostor pro dotazy, jelikož se mohli s jednotlivými výsledky 

seznámit již před výborem. Nikdo neměl dotazy. Přešlo se k hlasování.  

 
Hlasování číslo 60: Výsledky hospodaření MČ Praha 1 za leden až duben 2023 za hlavní a 

ekonomickou činnost – informace 
5 - PRO, 0 - PROTI, 0 - ZDRŽELO SE 

FV ZMČ P1 projednal a bere na vědomí předběžné výsledky hospodaření MČ Praha 1 za leden až 
duben roku 2023. 

 

 

7) Pozemek č. 942/2, Staré Město, Vězeňská 7, P1 - platební morálka (pozdní platby) 

 

Předseda výboru uvedl bod a přivítal vedoucího odboru technicko-majetkové správy pana Mgr. Petra 

Vaňka a vedoucí oddělení správy nemovitostí paní Mgr. Kateřinu Dubskou, které zároveň předal slovo. 

Mgr. Kateřina Dubská informovala členy o aktuální situaci. Zároveň informovala, že smlouva, která je 

uzavřená s nájemcem, není opatřena doložkou o inflaci a tudíž se nájem od začátku smluvního vztahu 

z roku 2010 nezvýšil ani o korunu a drží se pod hranicí 9 000 Kč / měsíc. 

Ing. Karel Tabery navrhl, aby došlo k jednání mezi oběma stranami, která by splnila požadavky 

a očekávání obou stran. Předseda výboru souhlasil s tímto názorem. Dále doporučil, aby nájemci 

nebytových prostorů byli rozděleni do skupin podle prodejní činnosti a přínosu pro danou lokalitu. 

S tímto názorem souhlasila většina členů výboru. 

 

 
Hlasování číslo 61: Pozemek č. 942/2, Staré Město, Vězeňská 7, P1 - platební morálka 

(pozdní platby) 
5 - PRO, 0 - PROTI,1 - ZDRŽELO SE 

FV ZMČ P1  
a) bere na vědomí smlouvu o nájmu č. 2010/0723 
b) bere na vědomí dodatek č.1 ke smlouvě o nájmu č. 2010/0723 
c) bere na vědomí platební morálku nájemce 
d) konstatuje, že činnost provozována nájemcem může být považována za občanskou 

vybavenost a za činnost obecně prospěšnou 
e) doporučuje KOSS, aby projednala, zda je možné toto knihkupectví považovat za 

občanskou vybavenost a posoudit přínos pro okolí 
 

 

8) Systémová kontrola včasnosti plateb nájemného 

 

Předseda uvedl bod s tím, že tento bod navazuje na předchozí bod a bylo by dobré, aby všechny 

pozdní platby byly pravidelně předávány k projednání do FV, aby byla dodržena systémovost. 
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Slova se ujal Mgr. Vaněk, aby mohl za OTMS informovat o situaci ohledně pozdních plateb nájemců. 

Informoval o tom, že MČ Praha 1 má k pronájmu cca 3 150 jednotek a jejich kontrola je velmi náročná, 

jelikož odbor nemá kvalitní software, který by v tomto ohledu pomohl zaměstnancům odboru. Dále 

konstatoval, že kontrola plateb nájemného za nebytové prostory je velmi náročná, jelikož ani zde 

software nepomáhá a hlásí, že některé platby nejsou uhrazeny, i když to tak není. Následně informoval, 

že upomínání probíhá většinou po 1 neuhrazeném nájmu a nejpozději po 3. neuhrazeném nájmu. 

JUDr. Marc vznesl požadavek, aby předseda FV připravil materiál tykající se výběru nájmu skrz 

správcovské firmy  

 

 
Hlasování číslo 62: Systémová kontrola včasnosti plateb nájemného 

6 - PRO, 0 - PROTI, 0 - ZDRŽELO SE 
FV ZMČ P1 

a) žádá OTMS o pravidelné zasílání seznamu nájemců v prodlení s úhradou nájemného 
b)  žádá OTMS o sdělení pravidel pro řízení pohledávek v prodlení (způsob komunikace, 

harmonogram a postupy) 
c) Doporučuje, aby nájemné za pronájem bytových a nebytových prostor bylo placeno přímo na 

účet městské části 
 

 

9) Nadace Pražské děti 

 

Na úvod bodu předseda zopakoval informace o Nadaci Pražské děti, které byly výborem projednány 

na předchozích jednáních. Následně zahájil diskusi ohledně výší nájemného a výši místního poplatku 

za užívání veřejného prostranství dle vyhlášky 5/2011. Dále konstatoval, že hodnota metru čtverečního 

na Staroměstském náměstí je mnohem vyšší, než aktuálně placená. Dalším zmíněným problémem bylo 

to, že dle smlouvy pronajímatel pronajímá část pozemku nájemci výhradně pro účely pořádání 

kulturně-společenských a souvisejících doprovodných prodejních aktivit NPD ve spolupráci s Městskou 

částí Praha 1. Podrobnější rozsah kulturních akcí je specifikován ve článku III.v bodě 23. Ve valné 

většině času je daná lokalita využívána k prodeji zboží. Finanční výbor tedy doporučuje narovnat tržní 

prostředí, vypovědět aktuální nájemní smlouvu a stanovit takové podmínky, které budou odpovídat 

dané lokalitě. 

 

 
Hlasování číslo 63: Nadace Pražské děti 

6 - PRO, 0 - PROTI, 0 - ZDRŽELO SE 
FV ZMČ P1 

a) doporučuje Radě MČ P1 udělit výpověď ze smlouvy o nájmu nemovitostí č. 
2015/0595 s Nadací Pražské děti 

b) FV ZMČ P1 doporučuje KOKU projednat kulturní přínos Nadace Pražské děti na 
pozemku parc. č. 1/2 v kat. území Staré Město, Praha 1 
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10) Pronájem částí pozemku č. parc. 710/1, k. ú. Malá Strana, obec Praha společnosti HM 

Gastro Group s.r.o.  

 

Předseda výboru uvedl bod ohledně pronájmu pozemku v parku Cihelná, který bude využíván jako 

restaurační zahrádka. Dále konstatoval, že tato zahrádka není považována za veřejné prostranství a 

tudíž se na něj nevztahuje vyhláška č. 5/2011 o místním poplatku za užívání veřejného prostranství. 

Dále informoval, že pokud by došlo k aktualizaci této vyhlášky, došlo by k navýšení příjmů MČ Praha 1. 

 
Hlasování číslo 64: Pronájem částí pozemku č. parc. 710/1, k. ú. Malá Strana, obec Praha 

společnosti HM Gastro Group s.r.o. 
6 - PRO, 0 - PROTI, 0 - ZDRŽELO SE 

FV ZMČ P1  
a) bere na vědomí usnesení UR22_1000 ze dne 16.08.2022 

b) FV ZMČ P1 doporučuje RMČ P1 zařadit park Cihelná do vyhlášky 5/2011 o místním 
poplatku za užívání veřejného prostranství 

 
 

11) Vyhláška 5/2011 

 

Diskuse k tomuto bodu proběhla již v rámci předchozího bodu. Ing. Tabery k tomuto bodu pouze dodal, 

že se mu zdá nešťastné, aby byla místa, kterých se týká tato vyhláška, bodově jmenována. Lepší by 

podle něj byla mapová příloha vyhlášky. Výbor doporučuje udělat celkovou revizi všech předzahrádek 

a doporučuje provést celkovou úpravu vyhlášky 5/2011. 

 

 
Hlasování číslo 65: Vyhláška 5/2011 

5- PRO, 0 - PROTI, 0 - ZDRŽELO SE 
FV ZMČ P1 

a) bere na vědomí vyhlášku 5/2011 o místním poplatku za užívání veřejného prostranství 
b)  žádá odbor dopravy, odbor životního prostředí čistoty a odbor technické majetkové 

správy o dodání kompletních seznamů restauračních předzahrádek a prodejních míst na 
území městské části Prahy 1 

c) doporučuje RMČ P1 připravit revizi vyhlášky 5/2011 a zpracovat aktualizovaný seznam 
všech míst, která  se týká místního poplatku za užívání veřejného prostranství 

 

 

 

 

12) Návrh dohody o mimosoudním vyrovnání v rámci soudního sporu vedeného u 

Obvodního soudu pro Prahu 1 DONLIČ INTERIER spol. s r.o. v likvidaci 

 

Předseda výboru informoval o komunikaci mezi ním a vedoucím právního oddělení. JUDr. Marc 

konstatoval své rozhořčení nad tím, že ze strany právního oddělení trvá velmi dlouho doručení 

požadovaných materiálů. K tomu se připojil předseda výboru, že s tím naprosto souhlasí. 
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Hlasování číslo 66: Návrh dohody o mimosoudním vyrovnání v rámci soudního sporu 

vedeného u Obvodního soudu pro Prahu 1 DONLIČ INTERIER spol. s r.o. v likvidaci 
5- PRO, 0 - PROTI, 0 - ZDRŽELO SE 

FV ZMČ P1 
a) bere na vědomí, že žalobce požádal o pokračování soudního jednání 

b) konstatuje, že neobdržel požadované odpovědi a materiály ke vzneseným dotazům ze 
strany právního oddělení ÚMČ Praha 1 

 
 

 

13) PO NNF, P1 - měsíční reporty o hospodaření organizace  

 

Předseda výboru uvedl bod a předal slovo radnímu Mgr. Michalovi Müllerovi. Ten souhlasil s názory 

členů výboru, že reporty, které zatím dodali, jsou pro lidi, kteří se nepohybují v účetnictví NNF, dosti 

nepřehledné a náročné na pochopení. Ze strany členů FV vzešla myšlenka, že by stačily čtvrtletní účetní 

reporty. JUDr. Marc oponoval s tím, že by ocenil měsíční manažerské reporty, jelikož se jedná o 

příspěvkovou organizaci.  

 

 
Hlasování číslo 67: PO NNF, P1 - měsíční reporty o hospodaření organizace  

5- PRO, 0 - PROTI, 0 - ZDRŽELO SE 
FV ZMČ P1 žádá NNF o pravidelné zasílání kvartálních výsledků hospodaření. 

 

 

14) Zpráva o činnosti FV ZMČ P1 za 1. pololetí 2023 

 

Předseda výboru informoval členy o připravované zprávě o činnosti výboru. Členové vzali tuto 

skutečnost na vědomí. 

 

Hlasování číslo 68: Zpráva o činnosti FV ZMČ P1 za 1. pololetí 2023 

5- PRO, 0 - PROTI, 0 - ZDRŽELO SE 
FV ZMČ P1 

a) bere na vědomí zpracovanou zprávu o činnosti Finančního výboru za leden až červen 

2023 

b) FV ZMČ P1 doporučuje předsedovi FV ZMČ Praha 1 předložit tuto zprávu Zastupitelstvu 

MČ Praha 1 na jeho jednání dne 20.6.2023 
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15) Žádost o prominutí částky - exekuce XXXXXXXXXXXXXXX 

 

Předseda výboru uvedl bod ohledně exekučního vymáhání dluhů vůči p. XXXXXXXXXXXXXXXXXXXXX. 

Informoval, že dotyčný přišel v rámci exekuce o dům, který byl vydražen v částce cca 1.200.000,- a 

zbývá doplatit cca 237.000,-. Informoval o tom, že p. XXXXXXXXXXXXXXXXXXXXX platí měsíčně 5000,-, 

ale jelikož stále přibývají úroky tak se částka každý měsíc zvýší o více než vůbec v daném měsíci uhradí.  

Hlasování číslo 69: Žádost o prominutí částky - exekuce XXXXXXXXXXXXXX 

5- PRO, 0 - PROTI, 0 - ZDRŽELO SE 
FV ZMČ P1 

a) konstatuje, že pohledávka za p. XXXXXXXXXXXXXX byla uspokojena v dostatečné výši a 

doporučuje zastavit exekuci č.j. XXXXXXXXXXXXXXXXX vedenou vůči výše zmíněnému. 

b) Doporučuje prominout zbytek pohledávky 

 

 

16) Závěr 

 

Na závěr jednání předseda výboru poděkoval všem členům za jejich účast a ukončil jednání v 18:15. 

 

Příští jednání výboru se bude konat na úřadě MČ Praha 1, v místnosti č. 212 dne 30.8.2023 od 16:00. 

Schválil: Giancarlo Lamberti, předseda FV ZMČ Praha 1 v.r. 

Zapsala: Jolana Braunová, tajemnice FV ZMČ Praha 1 v.r. 

Ověřil: Ing. Karel Tabery, člen FV ZMČ Praha 1 v.r. 


